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Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 113 stemmer; 
7 medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Første næstformand ( Arrnth-J ensen): Lov- 
forslaget vil nu blive tilstillet statsministe- 
ren. 

Man gik derefter til : 

Tredje behandling af forslag til lov om støtte 
til nybygning af færøske fiskerfartøjer m. v. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
3092, udvalgets tillægsbetænkning i tillæg 
B. sp. 287). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Udvalgets ordfører (Lund Jensen): Da 
der ikke i udvalgets møde mellem anden og 
tredje behandling har kunnet opnås enig- 
hed om lovforslagets gennemførelse, skal 
jeg på et flertals vegne, bestående af social- 
demokratiets, venstres og det radikale ven- 
stres medlemmer af udvalget, indstille lov- 
forslaget til vedtagelse uændret. De kon- 
servative medlemmer af udvalget har med- 
delt, at de ikke kan medvirke. 

Fiskeriministeren (Ghr. Christiansen): Jeg 
takker flertallet for dets indstilling og be- 
klager, at det konservative folkeparti ikke 
har ønsket at være med til at yde denne 
nyttige støtte til fremme af det færøske 
fiskeri, som færingerne så stærkt har ønsket. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges med 91 stemmer mod 24. 

Første næstformand (Arnth-Jensen): Lov- 
forslaget vil nu blive tilstillet statsministe- 
ren. 

Den følgende sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
hjemmesygepleje. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
617, udvalgets betænkning i tillæg B. sp. 
311). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Første næstformand (Arnth-J ensen): 
Sammen med denne sag foretages den sidste 
sag på dagsordenen, nemlig: 

Anden behandling af forslag til, lov om 
ændring i lov om folkeforsikring. (Om 
hjemmesygepleje). 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
2094, udvalgets betænkning i tillæg B. 'sp. 
311). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagenes paragraffer og spørgs- 
målet om deres overgang til tredje behand- 
ling sattes til forhandling under ét. 

Udvalgets ordfører (Mørk): Udvalget har 
behandlet de to lovforslag i en række møder 
og herunder haft to samråd med den højt- 
ærede indenrigsminister. Derudover har ud- 
valget modtaget deputationer fra Central- 
foreningen for Hjemmesygeplejevirksom- 
heder i Danmark og Dansk Sygeplejeråd. 

Udvalgets arbejde har hovedsagelig været 
koncentreret om den nye ordnings økonomi, 
herunder taksterne for henholdsvis syge- 
kasser og Hjemmesygeplejeforeningen, om 
distrikternes størrelse og om sammenlæg- 
ningen af de mindre distrikter. 

I forbindelse hermed henstiller udvalget 
til ministerens ovevejelse, at det i visse til- 
fælde vil kunne være formålstjenligt, at der 
sker en sammenlægning af sundhedsplejer- 
skens eller skolesygeplejerskens arbejde 
med hjemmesygeplejerskens virksomhed for 
herigennem at lette økonomien i de van- 
skeligst stillede områder. 

Da sammenlægningen af distrikter vil 
medføre, at nogle hjemmesygeplejerskestil- 
linger bliver overflødige i visse områder, 
medens der i nyoprettede distrikter bliver 
stillinger at besætte, peger udvalget i sin 
betænkning på, at det vil være rimeligt, at 
der i videst muligt omfang søges gennemført 
en ordning, hvorved man kan bibeholde de 
overflødige hjemmesygeplejersker inden . for 
erhvervet. 


